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Zápis ze zasedání zastupitelstva městyse č. 5, 
 

které se konalo dne 4. 5. 2023 od 18.00 hodin  
v kinosále kulturního domu 

  
Zasedání zastupitelstva městyse zahájila v 18.06 h starostka městyse Ing. Irena Žižková, která 
přivítala všechny přítomné. Uvedla, že zasedání bylo řádně svoláno a zasedání dále řídila. 
 
Dle prezenční listiny, která je přílohou k zápisu, je přítomno všech 15 zastupitelů.     
Zasedání ZM se zúčastnili 4 zaměstnanci ÚM a 17 občanů a hostů.    
 
Starostka uvedla, že zapisovatelkou dnešního jednání bude tajemnice ÚM Ing. Marta Tesařová.  
 
Za ověřovatele zápisu starostka navrhla Mgr. Petra Magulu a Ing. Jaroslava Šíbla. Jmenovaní 
souhlasili. 
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje ověřovatele zápisu Mgr. Petra Magulu a Ing. 
Jaroslava Šíbla.  
Hlasování:15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
K zápisu z minulého zasedání ZM nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 
Starostka seznámila přítomné s návrhem dnešního programu jednání ZM, který byl zveřejněn 
na úřední desce. Navrhla doplnit následující body programu: 
-   bod č. 13 Zápis ze schůze finančního výboru    
-   bod č. 14 Schválení Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. P22MMR021 na dětské hřiště Olšovecká 
-  bod č. 15 Schválení Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. SN23LR008 na hřiště Legionářská 
-  bod č. 16 Dotace na „Stavební úpravy polyfunkčního domu, Havlíčkovo náměstí 44, Jedovnice“ 
J. Šíbl: zápis, který zastupitelé obdrželi, neodpovídá zápisu z FV. Proč zápis nevypracovávala 
tajemnice FV? 
V. Průchová (ekonomka): o schůzi FV jsem nevěděla, proto jsem nebyla na jednání přítomna 
a zápis jsem nevypracovávala     
J. Šíbl: kdo rozhodl, že paní ekonomka nebude na schůzi FV přítomna? Zastupitelstvo ani rada 
o tom nejednaly. Nikdo funkci tajemnice FV nezrušil.   
G. Magula: členové FV si účast ekonomky městyse nepřáli  
L. Blažek: proč tato věc není v zápise uvedena? 
G. Magula: jednání FV je interní a informace ze zápisu výboru se objevily u všech zaměstnanců 
úřadu. Paní ekonomce by mělo být zrušeno členství ve FV.  
Tajemnice: tajemníci komisí a výborů nejsou jejich členy, zastupitelé ani radní jejich členství 
neschvalují. Tajemníky jsou na základě náplně své práce, zákon o obcích tajemníky výborů 
a komisí neřeší.   
G. Magula: kde je to uvedeno? 
Tajemnice: jedná se o zvyklost a je to uvedeno v Organizační struktuře městyse. Pokud by se ZM 
nebo RM rozhodly toto změnit, navrhuje, aby byly zrušeni tajemníci všech komisí a výborů, ne 
pouze konkrétní zaměstnanci.  
G. Magula: žádá Ing. Tesařovou o dohledání záznamu v Organizační struktuře týkající se 
tajemníků komisí a výborů a jejich povinnosti účastnit se jejich jednání. 
L. Blažek: členové FV by si měli práce ekonomky vážit 
J. Šíbl: tajemníci odpovídají za správnost a odbornost, aby volení funkcionáři nepodávali 
nepravdivé informace   
I. Kocmanová: když tajemník musí být přítomen na jednání komise a výboru, proč pan Křetínský 
v minulém volebním období na schůze Komise ŽP nechodil? 
J. Šíbl odpověděl, že paní Kocmanová ví, proč pan Křetínský na schůze ŽP nechodil 
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V. Průchová: za měsíc se bude schvalovat účetní závěrka a závěrečný účet městyse, jak to bude 
na FV probíhat, když nebude přítomna?  
G. Magula: pokud členové FV budou potřebovat, tak si odborníky přizvou  
M. Gabrielová: funkce tajemníků výborů a komisí z řad zaměstnanců úřadu byla zvyklost a mělo to 
svoje opodstatnění  
J. Šíbl: navrhuje vypustit bod Zápis ze schůze FV z programu dnešního zasedání  
Starostka: souhlasí s návrhem J. Šíbla 
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje po doplnění program 5. zasedání 
zastupitelstva městyse bez zařazení bodu - Zápis z finančního výboru.  
Hlasování: 14 pro, 1 proti, 0 zdržel se 
 
 
1. Vyřazení místních komunikací z kategorie „místní komunikace“ a jejich zařazení 
do kategorie veřejně přístupná „účelová komunikace“ 
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění.   
Obsah:  
Zákon č. 13/1997 Sb. o pozemních komunikacích, § 40, odst. 5 a) dává obcím jako příslušnému 
silničnímu správnímu úřadu možnost rozhodnout nejen o zařazení, ale i o vyřazení pozemní 
komunikací z kategorie „místní komunikace“. 
Městys Jedovnice objednal v roce 2019 u společnosti Regioprojekt Brno, s.r.o. vypracování 
pasportu místních komunikací na území městyse Jedovnice. V tomto pasportu byly do kategorie 
místních komunikací zařazeny i komunikace, které parametry místních komunikací nesplňují 
z důvodu stísněných podmínek a konfigurací terénu v části úseků. 
Jedná se o tyto komunikace:  
ul. Na Kopci, (sjezd k rybníku Dymák), místní komunikace III. třídy, délka 167 m, š=3 m 
ul. Absolonova, (příjezd k RD 404, 466 a 753), místní komunikace III. třídy, d=226 m, š=3 m 
ul. Nad Rybníkem, (příjezd ke garážím), místní komunikace III. třídy, délka 305 m, š=3 m 
ul. Riviéra, (příjezd do Kombutu), místní komunikace III. třídy, délka 133 m, š=3 m 
Rozprava: bez připomínek 
Usnesení: 
Zastupitelstvo městyse Jedovnice souhlasí s vyřazením komunikací: 
- ul. Na Kopci, (sjezd k rybníku Dymák), místní komunikace III. třídy, délka 167 m, š=3 m 
- ul. Absolonova, (příjezd k RD 404, 466 a 753), místní komunikace III. třídy, d=226 m, š=3 

m 
- ul. Nad Rybníkem, (příjezd ke garážím), místní komunikace III. třídy, délka 305 m, š=3 m 
- ul. Riviéra, (příjezd do „Kombutu“), místní komunikace III. třídy, délka 133 m, š=3 m 
z kategorie „místní komunikace“ a s jejich zařazením do kategorie veřejně přístupná 
„účelová komunikace“ 
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
2. Schválení smluv o poskytnutí finanční podpory na poskytování sociálních služeb s JMK 

Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění.  
Obsah:  
ZM jsou předloženy ke schválení dvě smlouvy na poskytnutí finanční podpory na poskytování 
sociálních služeb s JMK. JMK poskytne městysu na výkon pečovatelské služby částku ve výši 
1.775.200 Kč (dle § 101a) a 87.000 Kč (dle § 105).  
Rozprava: bez připomínek 
Usnesení: 
1. Zastupitelstvo městyse Jedovnice souhlasí s přijetím neinvestiční finanční podpory 

na financování sociálních služeb z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 1.775.200 Kč 
a schvaluje Smlouvu o poskytnutí finanční podpory na poskytování sociálních služeb 
s Jihomoravským krajem, Žerotínovo nám. 449/3, 601 82  Brno. 

Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
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2. Zastupitelstvo městyse Jedovnice souhlasí s přijetím neinvestiční finanční podpory 
na financování sociálních služeb z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 87.000 Kč 
a schvaluje Smlouvu o poskytnutí finanční podpory na poskytování sociálních služeb 
s Jihomoravským krajem, Žerotínovo nám. 449/3, 601 82  Brno. 

Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
3. Schválení Smlouvy o dílo na projekt „Vestavba odborných učeben na ZŠ Jedovnice“ 
s ABRAS projektový ateliér s. r. o. 
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka předala slovo ředitelce ZŠ Ing. Lence 
Danielové, Ph.D.   
Obsah:  
ZM je předložena ke schválení smlouva o dílo na projekt „Vestavba odborných učeben na ZŠ 
Jedovnice“ s ABRAS projektový ateliér s. r. o., Dvorská 28, 678 01  Blansko, v ceně 1.191.850 Kč 
s DPH. Termín předání díla je do 31. 10. 2023.  
Rozprava:  
Ředitelka ZŠ: budova ZŠ potřebuje z kapacitních důvodů nástavbu, odborné učebny se proměnily 
na kmenové třídy, proto je třeba mít více učeben. Půdní vestavba ZŠ Jedovnice je schválená ve 
Strategickém plánu MAS. Předložený projekt je na stavbu ne na vybavení učeben, takže lze použít 
více dotačních titulů. Podmínkou je však existence projektu. Většina nákladů může být 
uznatelných.   
Starostka: oslovovala ZŠ se ještě další projektanty? 
Ředitelka ZŠ: ano, osloveni byli Erich Volf, Miloš Bacík a Jaroslav Bránský. ZŠ obdržela pouze 
jednu nabídku, ostatní oslovení z časových kapacitních důvodů projekt zpracovat nemohli 
a nechtěli se zúčastnit.   
Starostka: solární panely, které jsou umístěny na střeše budovy ZŠ, budou odstraněny? 
J. Šíbl: ano, budou zde umístěna střední okna, proto se se solárem dál nepočítalo 
Starostka: kolik nových učeben bude vybudováno?  
Ředitelka ZŠ: čtyři odborné učebny a další zázemí, kabinety a toalety a do projektu je zahrnuta 
také konektivita 
G. Magula: kolik odborných učeben se přesouvalo na kmenové třídy?   
Ředitelka ZŠ: za doby jejího působení to byly tři     
G. Magula: z čeho vychází výše ceny projektu?  
Ředitelka ZŠ: vychází z norem, kterými se řídí pan architekt  
G. Magula: bude se žádat o nějakou dotaci?  
Ředitelka ZŠ: jak už říkala, musí ještě vzniknout další studie na vybavení, protože tato studie je 
pouze na stavbu (stavebnětechnická dokumentace) 
G. Magula: obec musí část peněz vydat, ale část se jí vrátí, protože příprava projektové 
dokumentace bude zahrnuta do uznatelných nákladů   
Ředitelka ZŠ: ve Strategickém plánu MAS je uvedena částka 35 mil. Kč, která nesmí být 
překročena 
A. Bayerová: je v projektu počítáno s bezbariérovostí? 
Ředitelka ZŠ: ano 
Starostka: do smlouvy by se mělo doplnit, aby data byla předána také elektronicky 
J. Šíbl: jedná se o záležitost městyse, smlouvu bude podepisovat starostka ne paní ředitelka  
G. Magula: kolik bude stát vybavení učeben? 
Ředitelka ZŠ: stanovený limit 35 mil. Kč je včetně vybavení, ale nemusí vše být ze stejného 
dotačního titulu  
G. Magula: navrhl setkání zástupců městyse s architektem, který projekt vypracovává, protože ho 
nikdo nezná  
Ředitelka ZŠ upozornila, že pokud dojde k odložení schválení této smlouvy, dostáváme se 
do časového skluzu  
J. Šíbl: pana architekta zná minulé ZM, firma ABRAS je městysem vyzkoušená 
G. Magula: jak je nastavená možnost výpovědi smlouvy na fotovoltaiku? 
Starostka: smlouva je uzavřená na dobu určitou  
J. Šíbl: každá smlouva je vypověditelná 
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G. Magula: ale budou z toho plynout sankce. Včera proběhlo jednání zastupitelů … 
J. Šíbl: o jakém jednání mluví? Ne všichni zastupitelé byli pozváni, takže bylo určeno jen 
pro vyvolené.   
Starostka: byli pozvaní ti zastupitelé, kteří neměli informace z předešlého volebního období. 
Neřešily se nové věci.  
D. Cejnarová: zastupiteli z volebního subjektu Budoucnost bylo na posledním pracovním jednání 
ZM doporučeno, aby se noví zastupitelé seznámili s projektem rekonstrukce budovy č.p. 44, proto 
bylo svoláno toto jednání.  
L. Blažek: konečně veřejnost slyší, že se jedná jen s vyvolenými, a ne se všemi zastupiteli 
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Smlouvu o dílo projekt „Vestavba odborných 
učeben na ZŠ Jedovnice“ s ABRAS projektový ateliér s. r. o., Dvorská 28, 678 01  Blansko, 
v ceně 1.191.850 Kč s DPH.  
Hlasování: 13 pro, 0 proti, 2 se zdrželi  
 
 

4. Schválení Dodatku č. 1 ke Smlouvě o sběru, přepravě a odstraňování odpadu v městysi 
Jedovnice č. 55/22 s Technickými službami Malá Haná s. r. o.  
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění. 
Obsah:  
ZM schválilo dne 24. 11. 2022 usnesením č. 2/4 Smlouva o sběru, přepravě a odstraňování odpadu 
v městysi Jedovnice s Technickými službami Malá Haná s. r. o., Sudice 164, 680 01  Sudice, IČ 
070 37 970. Nyní je ZM předložen ke schválení Dodatek č. 1 k této smlouvě, jehož předmětem je 
změna Přílohy č. 2, která obsahuje ceny za poskytnuté služby.  
Rozprava:  
Starostka: předmětem Dodatku bylo doplnění položky v Příloze č. 2 – odstranění odpadů spalovna 
SAKO   
L. Blažek: proč ve smlouvě není uvedeno datum, kdy vejde Dodatek v platnost?  
Tajemnice: součástí dodatku bude doložka o schválení, kde bude uvedeno datum a číslo usnesení   
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o sběru, přepravě 
a odstraňování odpadu v městysi Jedovnice č. 55/22 s Technickými službami Malá Haná 
s. r. o., Sudice 164, 680 01  Sudice, IČ 070 37 970.  
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
5.  Schválení Dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo II/373 Jedovnice průtah s IMOS Brno a.s. 
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění.  
Obsah:  
ZM je předložen ke schválení Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo II/373 Jedovnice průtah s firmou 
IMOS Brno, a. s., Olomoucká 704/174, 627 00  Brno, IČO 25322257.  Předmětem dodatku jsou 
vícepráce a prodloužení doby provádění díla. Vícepráce jsou vyčísleny ve výši 99.343,77 Kč 
(původní cena 2.514.639,65 Kč) vše bez DPH. Jedná se o dva stožáry VO. Nový termín dokončení 
díla je 31. 5. 2023.   
Rozprava: bez připomínek 
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo II/373 Jedovnice 
průtah s IMOS Brno, a.s., Olomoucká 704/174, 627 00  Brno, IČO 25322257.    
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
6. Schválení Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo na vybudování víceúčelového hřiště se 
Sportovní hřiště s. r. o. 
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění.  
Obsah:  
ZM je předložen ke schválení Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo na „Jedovnice – TZ víceúčelového 
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hřiště v Jedovnicích“ se Sportovní hřiště s. r. o., L. Košuta 2907, 760 01 Zlín, IČO:04929845. 
Předmětem Dodatku č. 1 jsou více práce ve výši 274.150,10 Kč bez DPH (konečná cena díla je 
3.459.571,05 Kč včetně DPH.  
Rozprava:  
I. Kocmanová: čeho se vícepráce týkají? 
Starostka: změny povrchu a skládkování vytěžené zeminy. V původním rozpočtu byla napočítaná 
pouze čistá zemina, při odstraňování bylo zjištěno, že obsahuje i jiné věci. Dále se řeší voda 
v drenážích a způsob její likvidace.  
Usnesení: 
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo „Jedovnice – 
TZ víceúčelového hřiště v Jedovnicích“ se Sportovní hřiště s. r. o., L. Košuta 2907, 760 01 
Zlín, IČO:04929845.  
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
7. Schválení veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu městyse (SK, Pionýr, 
Římskokatolická farnost) 
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění.  
Obsah:  
Na základě zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, a zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích, je od 20. 2. 2015 nutné schválit každé poskytnutí finanční dotace 
z rozpočtu městyse formou Veřejnoprávní smlouvy. Částky nad 50.000 Kč musí schvalovat 
zastupitelstvo. Nyní jsou předloženy ke schválení veřejnoprávní smlouvy s organizacemi, kterým 
byla z rozpočtu městyse pro rok 2023 poskytnuta částka 50.000 Kč a vyšší. Jedná se o tyto 
organizace: 

- SK Jedovnice (250.000 Kč) 
- Římskokatolická farnost Jedovnice (300.000 Kč) 
- Pionýr Jedovnice (80.000 Kč) 

Rozprava:  
J. Šíbl: bude farnost zamýšlenou investici dělat letos? Žádali už minulý rok a neproběhlo to. 
S dotací pro farnost souhlasí, i v minulosti se jim vždy z rozpočtu městyse přispívalo.   
Starostka: opravu fasády kostela má farnost letos v plánu uskutečnit, pokud by ji nestihla, budou 
se muset peníze opět městysu vrátit 
Usnesení: 
1. Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 

z rozpočtu městyse na rok 2023 s SK Jedovnice, z. s., Havlíčkovo nám. 71, 679 06  
Jedovnice, ve výši 250.000 Kč. 

 Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
2. Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 

z rozpočtu městyse na rok 2023 s Římskokatolickou farností Jedovnice, Kostelní 38, 679 

06  Jedovnice, ve výši 300.000 Kč. 

Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
3. Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 

z rozpočtu městyse na rok 2023 s Pionýr z.s., Pionýrská skupina Jedovnice, Na Kopci 
571, 679 06 Jedovnice, ve výši 80.000 Kč. 

Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
8. Schválení Pravidel Jedovnického infokanálu 
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění.  
Obsah:  
ZM jsou předložena ke schválení Pravidla Jedovnického infokanálu. Pravidla ostatních médií již 
byla ZM schválena na minulém zasedání.   
Rozprava: bez připomínek 
 
 



 6 

Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Pravidla Jedovnického infokanálu.  
Hlasování: 14 pro, 0 proti, 1 zdržel se 
 
 
9. Schválení OZV o nočním klidu 
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění.  
Obsah:  
Městys obdržel žádost SK Jedovnice, z.s., o možnost pořádat dne 21. 7. 2023 od 18.00 do 02.00 
h Oslavu 100 let fotbalu v Jedovnicích. Místo konání akce – fotbalové hřiště a parkoviště před KD. 
Protože čas konání akce zasahuje do doby nočního klidu, je nutné tento termín uvést do Obecně 
závazné vyhlášky o nočním klidu. Proto je nyní předložena ke schválení nová Obecně závazná 
vyhláška č. 1/2023, o nočním klidu, kterou se stanovují výjimečné případy, při nichž je doba 
nočního klidu vymezena dobou kratší. Doba nočního klidu se v ní vymezuje od 2.00 do 6.00 h pro 
tyto akce:  
- v noci z 31. prosince na 1. ledna 
- v době konání Jedovnických hodů v jednom víkendu v noci z pátku na sobotu a ze soboty 

na neděli na přelomu měsíce června a července  
- v noci z pátku na sobotu třetí víkend v měsíci květnu z důvodu konání tradičního Dne Jedovnic  
- v noci z poslední soboty v měsíci srpnu na neděli z důvodu konání tradičního hudebního 

festivalu Olšofest   
- v noci z 21. 7. na 22. 7. 2023 z důvodu konání oslav 100 let fotbalu v Jedovnicích 
Rozprava:  
J. Matuška: nebude problém, když v případě konání hodů bude termín dřív než na přelomu června 
a července?  
Tajemnice: několik dní před konáním akce se na úřední desce vyvěšuje informace o přesném 
termínu konání této akce, takže to problém není 
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2023, 
o nočním klidu, kterou se stanovují výjimečné případy, při nichž je doba nočního klidu 
vymezena dobou kratší.  
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
10. Schválení nové OZV o pořádání veřejnosti přístupných kulturních a společenských akcí 
v městysu Jedovnice  
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění.  
Obsah:  
Městys má v platnosti Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2016 o pořádání veřejnosti přístupných 
kulturních a společenských akcí v městysu Jedovnice. Tato OZV již neodpovídá aktuálním právním 
předpisům, proto je předloženo ZM ke schválení její nové znění.   
Rozprava: bez připomínek 
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2023, 
o pořádání o stanovení podmínek pro pořádání, průběh a ukončení veřejnosti přístupných 
sportovních a kulturních akcí, včetně tanečních zábav a diskoték a jiných společenských 
akcí v rozsahu nezbytném k zajištění veřejného pořádku.  
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
11. Provedení přezkumu hospodaření městyse za rok 2023 prostřednictvím JMK 
Písemný materiál obdrželi všichni předem, starostka neměla žádné další doplnění.  
Obsah:  
ZM na svém 34. zasedání konaném dne 12. 6. 2014 delegovalo na RM provedení výběrového 
řízení na auditorskou firmu, která bude provádět přezkoumání hospodaření městyse. RM následně 
vybrala firmu BDO Audit s.r.o. Tato prováděla přezkum hospodaření městyse za roky 2014 – 2017. 
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Od roku 2018 provádí přezkum hospodaření městyse firma HZ Brno, spol. s. r. o. Částka 
za provedení přezkoumání hospodaření městyse za rok 2021 činila 51.328,20 Kč. Nyní je ZM 
předložena možnost, aby přezkum hospodaření městyse za rok 2023 provedl Jihomoravský kraj, 
který přezkum provádí zdarma.  
Rozprava: bez připomínek 
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje provedení přezkumu hospodaření městyse 
Jedovnice za rok 2023 prostřednictvím Krajského úřadu Jihomoravského kraje.  
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
12. Rozpočtové opatření č. 5/2023 
Písemný materiál obdrželi zastupitelé před zasedáním ZM. Starostka požádala ekonomku 
městyse, aby k jednotlivým položkám podala podrobnější informace.   
Obsah:  
Z důvodu přesunu rozpočtových prostředků je zastupitelstvu městyse předloženo ke schválení toto 
rozpočtové opatření 
Rozprava:  
J. Matuška: kolik nových kamer městys zakoupí?  
Starostka: dvě, jedna bude umístěna na pískovém parkovišti směrem k dětskému hřišti a druhá 
bude umístěna na KD směrem na multifukční hřiště. Vše bylo konzultováno s obecní policií.  
P. Magula: o kolik a jaké nové zaměstnance ÚM se jedná?  
Tajemnice: dva zaměstnanci odcházejí do důchodu, místo nich od 2. 5. 2023 nastoupili noví 
zaměstnanci. Z důvodu vzniku potřeby pozice technika městyse došlo ke změně a přesunu 
pracovních náplní, takže se obsadil poloviční úvazek (který byl dosud v organizační struktuře 
neobsazen) pracovnicí administrativy SÚ, která nastoupí od 1. 6. 2023.    
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2023 dle 
předloženého návrhu. 
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
13. Schválení Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. P22MMR021 na dětské hřiště Olšovecká 
Písemný materiál obdrželi zastupitelé před zasedáním ZM, starostka k němu podala bližší 
informace.  
Obsah:  
ZM je předložen ke schválení Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. P22MMR021 s firmou hřiště.cz, 
s.r.o., Příkop 838/6, 602 00 Brno, IČ 28354303, na dodávku a instalaci herních prvků na obnovu 
dětského hřiště u ul. Olšovecká.   
Předmětem dodatku je změna druhé části bodu III./2: povrchy tlumicí pád budou zbudovány 
z dřevní štěpky …. Její rozměr i kvalita odpovídá normě na dopadové plochy pro dětská hřiště. 
Firma tuto změnu odsouhlasila.  
Dále se mění bod IV./4, který se týká prodloužení termínu do 7. 5. 2023. K prodloužení termínu 
došlo z důvodu špatných klimatických podmínek (častého deštivého počasí). 
Rozprava:  
J. Šíbl: co bylo původně plánováno umístit místo štěpky? Nebylo to to, na čem se mělo ušetřit?  
Starostka: nešlo o cenu, ale původně plánované kamínky by se dle pana Křetínského (vedoucí 
zeleně) špatně udržovaly (z důvodu sečení atd.)  
Z. Škvařil: z čeho se tato změna bude platit, když cena zůstala stejná?  
Starostka: zaplatí to městys přímo ze svého rozpočtu   
I. Kocmanová: mělo by být uděláno nějaké zabezpečení, aby se kamínky nedostávaly do okolních 
ploch 
Starostka: zabezpečení bude  
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Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. P22MMR021 
na dodávku a instalaci herních prvků na obnovu dětského hřiště u ul. Olšovecká s firmou 
hřiště.cz, s.r.o., Příkop 838/6, 602 00 Brno, IČ 28354303.  
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
14. Schválení Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. SN23LR008 na hřiště Legionářská 
Písemný materiál obdrželi zastupitelé před zasedáním ZM, starostka k němu podala bližší 
informace.  
Obsah:  
ZM je předložen Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. SN23LR008 s firmou hřiště.cz, s.r.o., Příkop 
838/6, 602 00 Brno, IČ 28354303, na dodávku a instalaci herních prvků na dětském hřišti v ul. 
Legionářská. Předmětem dodatku je prodloužení termínu realizace do 15. 5. 2023. K prodloužení 
termínu došlo z důvodu nepříznivých klimatických podmínek (časté deštivé počasí). 
Rozprava:  
M. Prause: na hřiště v ul. Legionářská by štěpka nešla umístit?  
M. Gabrielová: není problém, bude umístěna 
J. Šíbl: ZM schvalovalo podání žádosti o dotaci na hřiště Olšovecká, jak to dopadlo?  
M. Gabrielová: jednalo se o mimořádnou dotaci, kterou městys nezískal. U druhé dotace na hrob 
prof. Ševčíka zatím rozhodnutí neznáme.   
J. Šíbl: to jste byli odvážní, žádat o mimořádnou dotaci 
Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. SN23LR008 
na dodávku a instalaci herních prvků na dětském hřišti v ul. Legionářská s firmou hřiště.cz, 
s.r.o., Příkop 838/6, 602 00 Brno, IČ 28354303.  
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
 
 
15. Dotace na „Stavební úpravy polyfunkčního domu, Havlíčkovo náměstí 44, Jedovnice“ 

Písemný materiál obdrželi zastupitelé před zasedáním ZM, starostka k němu podala bližší 
informace.  
Obsah:  
ZM schválilo dne 15. 12. 2020 usnesením č. 15/7 žádost o podání dotace na akci „Stavební úpravy 
polyfunkčního domu, Havlíčkovo náměstí 44, Jedovnice“ z výzvy podprogramu Podpora obnovy 
a rozvoje venkova pro dotační titul: 117D8210E Rekonstrukce a přestavba veřejných budov, číslo 
výzvy 1/2021/117D8210 vyhlášené Ministerstvem pro místní rozvoj.  
Dne 4. 5. 2023 obdržel městys oznámení o přidělení této dotace ve výši 10 mil. Kč s uvedením 
podmínek jejího čerpání. Ing. arch Jiří Vácha, zpracovatel projektu dodal přepočet původního 
rozpočtu. Aktuální celkové náklady činí cca 37.080 tis. Kč, což je oproti původnímu rozpočtu nárůst 
o cca 29%. Z toho plyne nutnost vlastních zdrojů financování ve výši cca 27.080 tis. Kč Vzhledem 
k výši plánovaných investic v roce 2023, zejména rekonstrukci místních komunikací v Chaloupkách 
a ponechání rezerv na havarijní situace, by bylo nutné požádat o úvěr. Při současné úrokové míře 
cca 5% a počítanou délkou úvěru 10 let by výše úroků činila 7.365 tis. Kč. 
Vzhledem k tomu, že je třeba obnovit vyjádření dotčených orgánů ke stavebnímu povolení, vypsat 
výběrové řízení na dodavatele a stavbu zrealizovat a profinancovat nejpozději do 31. 10. 2024, je 
celková rekonstrukce v takovém termínu nereálná. 
Dalším důvodem pro zvážení přijetí dotace je nevhodnost provádění vnějšího kontaktního 
zateplovacího systému. Bylo by vhodné posoudit jiné možnosti zabránění úniku tepla a vytápění 
budovy. Nabízí se možnost čerpat i dílčí dotace na postupnou rekonstrukci budovy. 
Rozprava: 
J. Teturová: jaké stanovisko má na dotaci FV?  
G. Magula: FV tuto věc neprobíral, musel by se znovu sejít. Z jeho pohledu dotaci nelze 
organizačně i finančně zvládnout.   
J. Teturová: informace o dotaci se ví od minulého týdne, když se konalo pracovní ZM. Mohl ji FV 
řešit korespondenčně.  
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G. Magula: pokud si městys musí půjčit 27 mil. Kč, ze kterého jsou úroky, zůstává po jejich 
započtení částka, kterou městys obdrží, pouze 3 mil. Kč.  
M. Prause: městys by si nemusel půjčovat celou částku  
J. Teturová: 10 mil. Kč odmítnout?  
Starostka vyjmenovala investiční akce, které bude muset městys ze svého rozpočtu zainvestovat  
J. Teturová: je známo, že každý rok prodlení s jakoukoli stavbou znamená nárůst o 20 % ceny 
navíc. Městys odmítnutím dotace vyhodí 10 mil. Kč.  
Starostka: pokud by v důsledku špatného stavu spadl most v ul. Podhájí, vznikne velký problém.  
Oprava střechy na budově č.p. 44 se může řešit samostatně (bez dotace).  
D. Cejnarová: městys odmítnutím dotace sice přijde o 10 mi. Kč, ale současně ušetří min. 27 mil. 
Kč. Bude se otevírat nová dotační výzva. Další možností bude využít dotaci z IROP. Obě by měly 
mít vyšší spoluúčast. V současné době se řeší revitalizace horní části náměstí, takže se oba 
projekty mohou řešit současně. Existují také dílčí dotace např. dotaci ze ŽP lze využít na opravu 
střechy. Je spousta možností a městys může získat čas, jak tuto budovu nejlépe využít.  
J. Teturová: měli bychom se poučit z minulosti    
L. Blažek: kdy propadlo stavební povolení na opravu budovy č.p. 44? 
Starostka: v prosinci r. 2022 
L. Blažek: kdo rozhodl, že se toto stavební povolení nebude prodlužovat? Městys přišel o 1,8 mil. 
Kč za projekt.   
Starostka: vědělo se o tom, že stavební povolení končí, ale neprodloužilo se z důvodu, že městyse 
byl v té době pouze náhradníkem v žadatelích o dotaci a firma, která dotaci zajišťuje, 
nekomunikovala.  
G. Magula: stejně je na realizaci málo času 
J. Šíbl vyjmenoval postup, který by v případě přijetí dotace následoval. Dodal, že vše lze zvládnout 
za 2 měsíce. Takových akcí se v době jeho starostování dělalo spoustu.  
I. Kocmanová: jedná se o velký objem prací, který se nedá časově zvládnout  
J. Šíbl: termín lze vždy prodloužit  
Starostka: v tomto případě to není možné 
J. Plch: ve volebních programech koaličních stran bylo uvedeno, že chtějí provést revizi projektu, 
protože se většině nelíbil. Tyto změny proces časově prodlužují.  
J. Matuška: pokud se od částky dotace odečítají úroky z úvěru, tak by se mělo započítat také to, 
že cena stavebních prací v budoucnu dál poroste  
G. Magula: ceny stavebních prací budou klesat 
Starostka: přepokládá se, že tomu tak bude 
M. Prause: obecní budova chátrá a bude chátrat dál. Ve finanční rezervě obce bylo s touto opravou 
počítáno. 
G. Magula: nyní se zjistilo, že most na Barachově je ve špatném technickém stavu a hrozí jeho 
zhroucení. Musí se proto počítat s finanční rezervou na jeho opravu.  
Starostka: musí se určit priority, které věci jsou nejpodstatnější     
V. Průchová (ekonomka): jaká forma financování opravy budovy č.p. 44 se do budoucna plánuje?  
G. Magula: pí Štěpánková (administrátorka dotace) na schůzce zastupitelů řekla, jaké jsou další 
možnosti financování   
I. Kocmanová: proč minulé ZM vyčítá novému vedení, když některé věci jsou dlouhodobě neřešené 
J. Šíbl: staré ZM nechalo pro nové vedení dostatečnou finanční rezervu  
G. Magula: nikdo před měsícem nevěděl, že je potok krizový 
J. Šíbl: takových situací bude v budoucnu více  
M. Prause: ještě nedávno nebyl problém koupit restauraci v Chaloupkách a byl také zájem kupovat 
obchod u benzinky 
J. Plch: kdyby městys nekoupil hospodu v Chaloupkách, co by se stalo se sálem, který nemá vlastní 
sociální zařízení? 
J. Teturová: mohlo by se vybudovat nové vedle sálu 
L. Blažek navrhl, aby do usnesení bylo doplněno jmenovité hlasování o tomto usnesení. Aby bylo 
jasné, kdo ze zastupitelů, jak hlasoval. 

Hlasování o návrhu L. Blažka: 15 pro, 0 proti, 0 zdržel se 
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Usnesení:  
Zastupitelstvo městyse Jedovnice nesouhlasí s přijetím dotace pro městys Jedovnice na 
akci „Stavební úpravy polyfunkčního domu, Havlíčkovo náměstí 44, Jedovnice“ z výzvy 
podprogramu Podpora obnovy a rozvoje venkova pro dotační titul: 117D8210E 
Rekonstrukce a přestavba veřejných budov, číslo výzvy 1/2021/117D8210 vyhlášené 
Ministerstvem pro místní rozvoj.  
PRO usnesení hlasovali: Anna Bayerová, Dominika Cejnarová, Marie Gabrielová, Iva 
Kocmanová, Gustav Magula, Petr Magula, Josef Plch, Jarmila Stehlíková, Zdenek Škvařil, 
Irena Žižková 
PROTI usnesení hlasovali: Leoš Blažek, Josef Matuška, Michal Prause, Jaroslav Šíbl, Jitka 
Teturová                     
ZDRŽEL SE hlasování: 0 
 
 
16. Různé 
D. Cejnarová poděkovala občanům, že se zapojili do dotazníkového šetření ke strategickému 
plánu. Seznámila přítomné s dalším pokračováním prací na strategickém plánu. Během několika 
dní by měly být k dispozici výsledky dotazníkového šetření. V polovině května přijedou 
zpracovatelé provést řízené rozhovory s respondenty z různých oblastí, jejichž výsledky budou 
použity při zpracování strategického plánu. Dále bude dne 23. 5. 2023 následovat kulatý stůl 
s veřejností. Oslovila veřejnost, aby se zapojila do jednotlivých oblastí.  
 
J. Plch: připravuje se návrh změny jednacího řádu ZM, ve které bude obsaženo i jmenovité 
hlasování zastupitelů.  
V pondělí 8. 5. 2023 v 17.00 h proběhne pietní akt položení věnců (uctění památky) obětem války 
u obřadní smuteční síně a potom na hřbitově.   
 
J. Teturová přečetla svoji rezignaci na členku v Radě pro informační média ke dni 5. 5. 2023 
a písemnou formu předala starostce.  
 
Občan J. Tesař: jaké dva nové prvky budou instalovány na hřiště v ul. Legionářská?  
M. Gabrielová: lanovka a houpačky 
 
Občan J. Charvát: byla provedena prořezávka dřevin na Větřáku, po které zůstaly na chodníku 
popadané stromy. Je to škaredé. Nebylo pořádně uklizeno. 
Starostka: s panem Halámkou (lesní hospodář městyse), paní I. Kocmanovou a panem Křetínským 
se byli na místě podívat. Vše bude do hloubky 2 m vyčištěno, hlubší čištění není záměrem.  
Předpokládá, že se vše dá do pořádku co nejdříve.  
I. Kocmanová: území Větřáku se prošlo důkladně i z druhé strany, kde občané vyváží bioodpad 
do lesa a zabírají si zde pozemky pro chov slepic, což nemají dovoleno.  
Starostka: některé stromy jsou důsledkem této aktivity nahnuté tak, že časem uhynou. Někteří lidé 
se nechovají tak, jak mají.  
 
J. Teturová: proč nejsou v budově COOP u benzinky potraviny, ale byly podnajaty panu Nečasovi 
(podlahy)? 
Starostka: prioritou byl provoz potravin, ale nebyl o to zájem  
J. Plch: vycházelo se z toho, že zájem o obchod potravin od občanů je a bylo zájmem, aby se zde 
potraviny zachovaly. Potřeba asi nebyla tak silná, když se nenašel nikdo z místních, kdo by o to 
zájem měl.   
Starostka: snaha byla, tajemnice rozeslala inzeráty po obcích v dalekém okolí  
Občan J. Tesař: uvažovalo se o zřízení služby donášky potravin pro potřebné občany?  
Starostka: myšlenka je to dobrá, ale nebylo to diskutováno veřejně 
Občanka H. Formánková: obec by mohla domluvit přepravu zdarma pro občany linkovými autobusy 
IDS JMK 
Starostka: toto už funguje, ale zadarmo to nepůjde  
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Občan I. Máčel: jmenovité hlasování zastupitelů už bylo navrhováno dříve dvakrát, ale 
neodsouhlasilo se  
Navrhl v rámci pietní akce udělat důstojné shromáždění před budovou radnice a na ostatní místa 
důstojně přijít jen zástupce městyse.  
Postrádal připomenutí Dne holokaustu.  
Pan Odehnal pěkně zpracoval projekt oprav komunikací v Chaloupkách. Nesouhlasí s tím, aby se 
po levé straně, kde mají obyvatelé pozemky upraveny, budoval chodník. Všechny chodníky v této 
lokalitě považuje za zbytečné. Proč se bude upravovat ul. Wanklova, která je už upravená? Beseda 
pro občany nad tímto projektem měla být svolána před tím, než se zadalo vypracování studie panu 
Odehnalovi, aby ji vytvořil podle občanů.  
Proč vyhazovat 85 tis. Kč cizím lidem za zpracování strategického plánu, kteří neznají místní 
podmínky? Mohli to tvořit místní.  
Máme DPS, ve které jsou však ubytovaní nejedovničtí občané.  
Strategický plán není žádná novinka, byl schvalován ZM už v roce 2010, proto se nejedná o nic 
nového.     
 
 
 
Starostka ukončila zasedání ZM ve 20.21 h a rozloučila se.    
 
 
 
 
Zapsala dne 9. 5. 2023 Ing. Marta Tesařová, tajemnice           ………………………………. 
 
 
 
 
Ověřovatelé zápisu:  Mgr. Petr Magula   ……………………………….  
 
 
    Ing. Jaroslav Šíbl   ………………………………. 
   
 
 
 
Starostka: Ing. Irena Žižková                                                  ……………………………...... 
 
 
Místostarostka: Marie Gabrielová     ............................................... 


